
Protokół Nr 31/22

z posiedzenia on-line Komisji Oświaty Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 27 stycznia
2022r. o godz. 12,30.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1), jedna osoba nieobecna.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2.  Przyjęcie  protokołu  z  posiedzenia  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Sportu  30/21  z  dnia
21 grudnia 2021r.
3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Pabianickiemu w formie dotacji celowej.
4.  Zaopiniowanie projektu uchwały ws dofinansowania form doskonalenia zawodowego
nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Miasto
Pabianice.
5. Przyjęcie sprawozdania z działalności KOKiS za 2021r.
6. Przyjęcie planu pracy KOKiS na 2022r.
7. Sprawy różne:
-  sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń dla nauczycieli  na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego za 2021r.

Ad.1
Posiedzenie Komisji Oświaty Kultury i Sportu odbyło się w dniu 27 stycznia 2022r.

o godz. 12,30 w trybie on-line. Osoby uczestniczące w posiedzeniu otrzymały wcześniej
informacje  o  sposobie  logowania  się  do  systemu.  Posiedzenie  Komisji  było  również
transmitowane na stronie www.um.pabianice.pl

Przewodnicząca Komisji Pani Iwona Marczak (dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała
wszystkich radnych i zaproszonych gości, którzy dołączyli do posiedzenia on-line. 

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  listę  obecności  członków  Komisji,  wszyscy  radni,
członkowie KOKiS byli obecni 

Do porządku obrad nie było uwag. Porządek przyjęto (zał. nr 2).

Ad. 2
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Sportu 30/21 z dnia 21 grudnia
2021r.
Przewodnicząca zapytała,  czy są jakieś uwagi  do protokołu,  nie ma, uważam protokół
za przyjęty.
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Ad. 3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Pabianickiemu w formie dotacji celowej (zał. nr 3)

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:
Naczelnik WEKiS) przedstawił projekt ww. uchwały.

Nauczyciele zatrudnieni w przedszkolach i szkołach podstawowych w Pabianicach,
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Pabianice,  korzystają  z  bezpłatnych
szkoleń organizowanych przez Powiatowy Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli i Doradztwa
Metodycznego w Pabianicach. Miasto nie ponosi  z tego tytułu dodatkowych wydatków.
Środki finansowe przeznaczone na ten cel są zaplanowane w budżecie Miasta Pabianice
na 2022 rok. 

Zgodnie z  art.  216 ust.  2  pkt  5  ustawy z  dnia 27  sierpnia  2009 r.  o  finansach
publicznych (t. j. Dz. U. z 2021 r. poz. 305, 1236, 1535, 1773, 1927, 1981) wydatki budżetu
jednostki  samorządu  terytorialnego  są  przeznaczone  na  realizację  zadań  określonych
w odrębnych  przepisach,  a  w  szczególności  na:  pomoc  rzeczową  lub  finansową
dla innych jednostek samorządu terytorialnego, określoną odrębną uchwałą przez organ
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. 

Radny Włodzimierz Stanek:  czy mamy dane, ilu  nauczycieli  naszych szkół  skorzystało
w zeszłym roku z tych szkoleń?

Naczelnik WEKiS:  każdego roku po zakończeniu roku PODNiDM składa sprawozdanie
z realizacji  zadań pod względem finansowym i  merytorycznym,  na stronie  internetowej
Ośrodka  jest  takie  sprawozdanie  zamieszczone,  ale  jeśli  jest  potrzeba  dostarczę
oczywiście.

Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne w sprawie zaopiniowania ww.  projektu uchwały (zał.  nr  4):
za – 9, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych
przez Miasto Pabianice (zał. nr 5) 

Naczelnik WEKiS omówił projekt ww. uchwały.
Zgodnie z art.  70a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.  Karta  Nauczyciela (Dz.U.

z 2021 r. poz. 1762) w budżetach organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki
na dofinansowanie  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  w  wysokości  0,8%
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

Organ  prowadzący  opracowuje  na  każdy  rok  budżetowy  dofinansowanie  form
doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie.
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Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie jawne imienne w sprawie  zaopiniowania ww.  projektu budżetu  (zał.  nr  6):
za – 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Przyjęcie sprawozdania z działalności KOKiS za 2021r. (zał. nr 7)

Przewodnicząca Komisji  zapytała,  czy są jakieś uwagi  do sprawozdania z działalności
Komisji Oświaty za 2021r. Uwag nie było.

Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie imienne w sprawie przyjęcia ww. sprawozdania (zał. nr 8): za - 9, przeciw - 0,
wstrzymało się – 0. 

Ad. 6
Przyjęcie planu pracy KOKiS na 2022r. (zał. nr 9)

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze jakieś propozycje do planu pracy KOKiS,
nie było.

Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  imiona  i  nazwiska  radnych,  członków  Komisji,
którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie imienne w sprawie przyjęcia ww. sprawozdania (zał. nr 10): za - 9, przeciw - 0,
wstrzymało się – 0. 

Ad. 7 Sprawy różne:
-  sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń dla nauczycieli  na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego za 2021r. (zał. nr 11). Pytań nie było.

Przewodnicząca  Komisji:  odnośnie  wniosku  Pana  radnego  Włodzimierza  Stanka
o zorganizowanie  posiedzenia  wyjazdowego  do  placówek  szkolnych  ws  sprawdzenia
funkcjonowania  ogrzewania,  informuje,  że na chwilę  obecną nie  ma takiej  możliwości,
sytuacja epidemiczna jest trudna, coraz więcej zachorowań, szczyt dopiero przed nami.
Sytuacja w szkołach z tego co się oreientuję jest dobra, drobne awarie są na bieżaco
naprawiane.  Wiem,  że  sytuacja  jest  na  bieżąco  monitorowana,  stały  kontakt  z  firmą
Siemens, Prezydent również jest do dyspozycji radnych, także na tą chwilę nie ma takiej
możliwości.
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Radny Włodzimierz Stanek: pytanie o referat obsługi finansowej, jesteście po pierwszym
miesiacu funkcjonowania, jakieś uwagi  na plus i  na minus działalności  referatu,  jak to
wygląda?

Naczelnik  WEKiS:  zbliżamy się  do  końca  pierwsego  miesiąca  fukcjonowania  referatu,
nałożyło  się  na  to,  co  wymysliliśmy  również   zmianę  zmiany  w  sposobie  naliczania
wynagrodzeń.  Mamy w  tym  momencji  737  nauczycieli  na  610  etatach.  Kazdy z  nich
ma wynagrodzenie  wypłacane  2  razy  w  miesiącu,  więc  trzeba  to  pomnozyć  przez  2,
do tego dochodzi ponad 300 osób pracowników administracji i obsługi czyli mamy 1800
wynagrodzęń,  wypłacanych  co  miesiąc.  Do  tego  zmienił  się  system,  który  wywołuje
takie emocje.  W  dniu  21  stycznia  została  uruchomiona  nakładka  w  Vulcanie,  która
pozwala zrobić  to,  o  czym  mówił  pan  Premien  i  Minister  odnośnie  wyliczania
wynagordzeń.  Od  lutego  będzie  nowe  wyliczenie,  zgodnie  z  tym,  co  zostało
przedstawione przez władze finansowe i oświatowe naszego kraju. Ta nakładka pozwala
na  wylicznie  dwóch  wynagrodzeń  każdego  nauczyciela,  według  starego  i  nowego
systemu i to system wybiera taką opcję, która jest korzystniejsza finansowo dla danego
nauczyciela.  Natomiast  zaległosci  w  całym  kraju,  które  się  pojawiły  w  całym  kraju
przy wypłacie 3 stycznia, zostaną skorygowane przy wypłacie nadgodzin teraz pod koniec
stycznia.  Z  bieżacych  spraw:  referat  funkjonuje,  ma  teraz  najwięcej  pracy  z  powodu
zbliżania  się  okresu  sprawozdawczego,  mamy  problemy  kadrowe,  dwie  osoby
na zwolnieniu  lekarskim,  jedna  osoba  zmieniła  prace  w  międzyczasie,  jedna  się  nie
odliczyła  z  tych,  które  miały  przyjść  z  przeprowadzonego  naboru.  Jesteśmy zmuszeni
dokonac  nowego  naboru.  Są  oczywiście  jakieś  drobne  potknięcia,  musimy  ustalić
pewne procedury,  co  jest  po  stronie  szkoły  czy  przedszkola,  co  po  stronie  referatu.
Jesteśmy po pierwszym spotkaniu z dyrektorami, gdzie wyjaśniliśmy sobie pewne kwestie
i takie cykliczne spotkania będziemy odbywać. Jestem dobrej myśli.

Radny  Włodzimierz  Stanek:  czyli  rozumiem,  zę  jeśli  chodzi  o  wypłaty  nauczycieli,
te informacje,  które pojawiały się  na  początku  roku,  że  ktoś  stracił  300 zł  czy 280 zł,
nie dotyczcy  to  nas,  jeżeli  takie  były  jednostkowe  przypadki,  to  będą  wyrównane
z nadgodzinami,  natomiast  od  lutego  nowa  wersja,  nowa  nakładka  programu  Vulcan
będzie do wyboru, czy stare zasady czy nowe, aby nauczyciel nie był stratny.

Naczelnik WEKiS: ta nakładka działa w ten sposób, że liczy dwie wersje wynagrodzenia
i nie  człowiek  decyduje,  tylko  system,  program  decyduje,  która  opcje  wybrać,  bo  ma
zakodowane,  że  ma  wybrać  finansowo  korzystniejszą  dla  pracownika.  Natomiast
tak czy inaczej  musimy  mieć  na  uwadze,  że  na  początku  2023r.  otrzymamy  PIT-11
i rozliczymy się w urzędzie skarbowymi i  w zależnosci od tego, czy sposób rozliczania
się był  bardziej  korzystny  dla  pracownika,  a  mniej  korzytny  dla  fiskusa,  nastąpi
to skorygowanie  przy  okazji  składania  rocznego  sprawozdania.  Czyli  albo  się  odda
pieniądze fiskusowi, albo nam oddadzą, saldo wyjdzie i tak na zero bez względu na to,
która wersja była przyjęta przy wypłacaniu wynagrodzenia.

Na tym zakończono posiedzenie KOKiS o godz. 12,50.

Protokołowała: Przewodniczyła:

    Magdalena Witkowska                                                                Iwona Marczak
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